
UCHWAŁA NR XXXII/437/2021 
RADY MIEJSKIEJ  W SUWAŁKACH 

z dnia 26 maja 2021 r. 

w sprawie  nieuwzględnienia petycji w sprawie ustawienia Ścieżki Edukacji Ekologicznej oraz 
przejście na papier ekologiczny 

Na podstawie  art. 18b ust. 1 ustawy z 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz.U. z 2020 r. 
poz. 713 i 1378) oraz art. 9 ust. 2 ustawy z 11 lipca 2014 r. o petycjach (Dz. U. z 2018 r. poz. 870) 
Rada Miejska w Suwałkach  uchwala, co następuje: 

§ 1. Uznaje się, wniesioną w dniu 26 kwietnia 2021 r. petycję Kamila Raczkowskiego 
w sprawie ustawienia Ścieżki Edukacji Ekologicznej oraz przejście na papier ekologiczny, za 
niezasługującą na uwzględnienie. 

§ 2. Uzasadnienie dla sposobu rozpatrzenia petycji stanowi załącznik do uchwały. 

§ 3. O sposobie rozpatrzenia petycji Przewodniczący Rady zawiadomi wnoszącego petycję. 

§ 4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

         

        

   

Przewodniczący Rady Miejskiej 
w Suwałkach 

 
 

Zdzisław Przełomiec 
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UZASADNIENIE

do projektu uchwały w sprawie nieuwzględnienia petycji w sprawie ustawienia Ścieżki
Edukacji Ekologicznej oraz przejście na papier ekologiczny.

W dniu 26 kwietnia 2021 r. do Rady Miejskiej w Suwałkach wpłynęła petycja podpisana przez
Kamila Raczkowskiego Radnego Młodzieżowego Sejmiku Województwa Podlaskiego oraz
mieszkańców Suwałk o ustawienie Ścieżki Edukacji Ekologicznej oraz przejście ze zwykłego
papieru na papier ekologiczny (100% z makulatury), którego będzie używał Urząd Miejski
w Suwałkach oraz wszystkie jednostki jemu podległe.

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Suwałkach na posiedzeniu w dniu
13 maja 2021 r. w dyskusji nad przedmiotową petycją wypracowała opinię negatywną.

Podczas analizy przedmiotowej petycji członkowie komisji zwrócili uwagę, iż działania
edukacyjne dotyczące szeroko pojętej ekologii są niezmiernie ważne. Niemniej zasadniczą kwestią
pozostaje dobór właściwych metod czy też narzędzi, którymi należy przekazać wiedzę
na temat ww. zagadnienia. Zdaniem członków komisji takie działania powinny być prowadzone
przede wszystkim w szkołach, w formie zajęć lekcyjnych, konkursów, happeningów etc.
Ustawianie tablic informacyjnych w miejscach wskazanych przez osobę składającą petycję, budzi
uzasadnione wątpliwości co do skuteczności ich oddziaływania na kształtowanie postaw
proekologicznych. Wysoce prawdopodobne jest, iż taka forma przekazania ważnych informacji
zostanie niezauważona czy wręcz zignorowana przez potencjalnych obiorców. Przygotowanie
tablic pociąga za sobą także nakłady finansowe, które w zestawieniu z ujawnionymi w trakcie
dyskusji wadami działania, byłyby całkowicie nieuzasadnione.

W kwestii zastąpienia papierem ekologicznym papieru używanego w bieżącej pracy Urzędu
Miejskiego i jednostek mu podległych, członkowie komisji negatywnie ocenili proponowane
rozwiązanie. Wynika to z faktu, iż papier ekologiczny jest co do zasady droższy od standardowego
papieru offsetowego. Ponadto jego parametry (np. wybielenie, które jest o ok. 30% niższe), może
w praktyce negatywnie wpłynąć na jakość generowanych dokumentów.

Niezależnie od powyższego członkowie komisji zwrócili uwagę, iż w dobie cyfryzacji
oraz elektronicznego obiegu korespondencji, zasadne byłoby ograniczenie tworzenia dokumentów
papierowych i w tych obszarach, w których jest to możliwe, pozostawienie wyłącznie wersji
elektronicznych.

W związku z powyższym Komisja Skarg, Wniosków i Petycji zarekomendowała Radzie
Miejskiej w Suwałkach nieuwzględnienie przedmiotowej petycji i podjęcie uchwały
w zaproponowanym brzmieniu.
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